

# Århus Ungdommens Fællesråd

## Styrelsesmøde

### Referat

<b>Tidspunkt</b>	12. marts 18.30-21.00	<b>Sted</b>	Online <a href="https://meet.google.com/xtw-ryec-wzi">https://meet.google.com/xtw-ryec-wzi</a>	
<b>Indbudte</b>	Afbud	Til stede	Ikke til stede	Navn
		X		Nina F. Hansen, formand
		X		Ida Binderup, næstformand
		X		Emil Andersen, kasserer
		X		Rune Kløve Junge, børne- og ungdomskorps
		X		Kasper Dahl, børne- og ungdomskorps, suppleant
		X		Maja Bøje, politiske
		X		Christian Bang, religiøse
		X		Maj Vejgaard, mellemfolkelige og internationale
		X		Niels Neumann, mellemfolkelige og internationale, suppleant
		X		Tobias Wisby Tobiassen, øvrige
		X		Sara Springborg, sekretariatsleder
<b>Bilag</b>	1.3 Orientering fra sekretariatet 2.2 Arbejdsprogram 2021 2.4 Sport og Fritidspolitikken 3.1 Budget 2021 Møde- og handleplan 2021			

Mødet startede med at Stine Alkert fra sekretariatet præsenterede sig og ÅUFs arbejde med Børne- og ungebyrådet.

## 0. Formalia

### 0.1. Godkendelse af dagsorden

#### Indstilling:

Styrelsen godkender altid dagsordenen inden starten af mødet.

#### Referat:

Dagsorden blev godkendt uden ændringer.

## 1. Orientering

### 1.1. Orientering: Grupperinger

#### Indstilling:

Dette orienteringspunkt giver de enkelte styrelsesmedlemmer mulighed for at orientere om nyt fra deres grupperinger.

Særlig ansvarlig: Tobias

#### Referat:

Øvrige: Tobias fortalte, at Einherjerne er gået i gang med at lave events for medlemmerne, men det kan ikke lade sig gøre med de almindelige rollespil, da der deltager over 100. I første omgang er der lavet et foto-shoot med 50 deltagere, der fik taget billeder med deres udstyr.

Mellemfolkelige: Niels fortalte, at Sind Ungdom også er begyndt på udendørsaktiviteter. Alle er velkomne til bålhygge i Riis Skov i morgen.

Korps: Spejderne er i fuld gang igen med aktiviteter.

### 1.2. Orientering: Formand/FU

#### Indstilling:

Dette orienteringspunkt giver formanden mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde, der relaterer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina orienterer om møde om Sport og Fritidspolitikken d. 17. marts, offentliggørelse af Aarhus mod sexismen d. 17. marts, møde i arbejdsgruppen for Folkeoplysning og Demokrati i Handletanken d. 18. marts og 7. april, deltagelse på Folkeoplysningsudvalgsmøde 25. marts, deltagelse på Kulturudvalgsmøde 7. april.

#### Referat:

Nina orienterede om:

- At Nina og Sara deltog i møde mellem interesseorganisationerne og forvaltningen om Sport og Fritidspolitikken d. 17. marts. På mødet blev der nedsat en task force af sekretariatslederne, som løbende er i dialog med Sport og Fritid i de kommende måneder.
- At "Aarhus mod sexismen" blev offentliggjort i pressemeddelelse fra Kulturforvaltningen d. 17. marts. Det har ikke givet direkte henvendelser fra medier eller andre til ÅUF, men vi er blevet inviteret til møde i Kulturudvalget og Folkeoplysningsudvalget.
- At Nina har deltaget i møder i arbejdsgruppen for Folkeoplysning og Demokrati i Handletanken d. 18. marts og 7. april,
- At Nina deltog i Folkeoplysningsudvalgsmøde 25. marts og Kulturudvalgsmøde 7. april – begge om arbejdet med forebyggelse af sexismen.

### **1.3. Orientering fra sekretariatet**

#### Indstilling:

Dette orienteringspunkt giver sekretariatslederen mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde.

#### Referat:

Sara tilføjede til den skriftlige orientering:

- Der er høring af plan for Hasle Centrum, hvor to medlemsforeninger holder til – Sara skriver kort generelt høringssvar til godkendelse på næste styrelsesmøde (frist for høringssvar er d. 11. maj).
- Sara og Nina er inviteret til møde d. 14.4. med Sport og Fritid om kommende outdoorstrategi og facilitetsstrategi.
- Der er Kick-off webinar d. 20. april for Sport og fritidspolitikken med spændende faglige input. Der er mange tilmeldte allerede. Så tilmeld jer gerne med det samme: [Tilmelding til Kick-off webinar](#)
- Der har været online brugermøde mellem beboerne i foreningshuset på Fjordsgade d. 25. marts. På mødet blev det besluttet at arrangere et stort fællesmøde når flere må samles, som kan blive grundlag for at oprette et brugerråd og skabe samarbejder på tværs af brugerne.
- Sara har deltaget i workshop om "Bevæg dig for livet", som er en indsats i Aarhus Kommune, der sætter fokus på fællesskaber fra september 2021. Her bliver måske nogle muligheder for at engagere medlemsforeninger, som har lyst til det.

## **2. Ledelse**

### **2.1. Temadrøftelse: Hvad kan din forening bruge ÅUF til?**

#### Indstilling:

Styrelsen drøfter, hvordan ÅUF kan blive mere relevant for medlemsforeningerne ud fra spørgsmålene: "Hvad kan din forening bruge ÅUF til?" Hvilke ønsker har din forening til ÅUF som interesseorganisation? Og hvordan vil din forening gerne kommunikere med ÅUF?

Styrelsen vurderer om vi vil fortsætte med temadrøftelser og i så fald beslutter emne for temadrøftelsen til næste styrelsesmøde.

#### Referat:

Input fra drøftelsen:

- ÅUF kunne hjælpe med at gøre kassererposten nemmere og sjovere. Det kunne fx være i form af et netværk for kasserere.
- Kassererkurset i Aarhus i forening er en god mulighed for at blive klædt på som kasserer.

- ÅUF kan bruges til kurser/uddannelse for frivillige i foreningen og til interessevaretagelse.
- ÅUF kan bruges til at skabe samarbejde med andre end dem fra egen forening. Derfor er det vigtigt at vi bliver ved med at have de personlige relationer på dagsorden, og skaber netværk på tværs af foreningerne.
- Det kunne være en ide at indkalde foreningerne i grupperingen til et fællesmøde for at skabe netværk.
- Det vil være fedt hvis foreningerne nemmere kunne mødes og lærer hinanden at kende. Lige nu sker det primært til årsmødet.
- Der hvor vi er mest ens på tværs af foreningerne er bestyrelsesarbejdet. Derfor vil det være en oplagt mulighed for at skabe netværk på tværs.

Styrelsen besluttede, at vi holder temadrøftelse igen på næste møde.

Forslag til drøftelse på næste møde: Skal ÅUF være med til at sætte klimaet på dagsordenen i foreningerne?

## **2.2. Drøftelse: Arbejdet med arbejdsprogrammet**

### Indstilling:

Nina introducerer arbejdsprogrammet. Styrelsen kommer med input til arbejdet med de 10 punkter og beslutter fordelingen af arbejdet med punkterne i arbejdsprogrammet på de kommende styrelsesmøder med udgangspunkt i forslaget i møde- og handleplanen.

### Referat:

Styrelsen blev delt i fire grupper, som arbejdede med hvert sit punkt i arbejdsprogrammet. Input fra gruppernes drøftelser:

#### 7. Coronahjælp:

- hjælp til at rekruttere nye medlemmer/frivillige efter Corona. Fx bruge den platform som Frivilligcenter Aarhus er ved at etablere.
- den største udfordring for foreningsarbejdet er de nationale restriktioner – dem kan vi ikke gøre meget ved. Men ÅUF kan hjælpe med at oversætte restriktionerne til foreningsarbejdet.
- åbne op for FDF og spejderne i Tivoli for flere foreninger.
- de sidste 10 mio. i Sallings Corona-pulje
- videreformidle de gode historier om foreninger der har fundet nye løsninger under Corona - til inspiration for andre foreninger

#### 8. Personlige relationer:

- invitere til grupperingsmøder
- udbrede kendskabet til hvad foreningerne kan hjælpe hinanden med
- få lavet video med grupperingsrepræsentanten, som sendes rundt til foreningerne i grupperingen.
- lave en facebookgruppe for bestyrelsesmedlemmerne i grupperingen (men måske kommer vi til at udelukke nogen).

#### 5. studietur for lokale beslutningstagere:

- overveje hvad er det bedste tidspunkt på dagen?
- man kunne dele turen op, så det var én politiker der kom ud som gæst til én forening og deltog i aktiviteter.
- det kunne foregå over zoom
- man kunne også lade foreningsrepræsentanterne komme til politikerne.

#### 3. Sætte fokus på børnerettigheder:

- Vi kunne hyre Hr. Skæg og lave livestream til institutioner og forældre om børns rettigheder.
- involvere Børne- og ungebyrådet

Styrelsen godkendte forslaget til fordeling af punkterne i mødehandleplanen.

### **2.3. Drøftelse og beslutning: Frivilligakademiet #2**

#### Indstilling:

Styrelsen drøfter ønsker til Frivilligakademiets form og indhold. Styrelsen drøfter også, hvad de vigtigste formål med Frivilligakademiet er. Sara orienterer om planen for den videre organisering.

#### Referat:

Sara orienterede om at Frederik Svinth gerne vil medvirke til Frivilligakademiet, og at det bliver d. 16. september i Solsalen.

Det er vigtigt at sige tydeligt hvorfor vi holder det, når vi inviterer. Vi skal kommunikere at man som frivillig får redskaber til at styrke sin forening. Som bonus får man netværk.

Forslag til temaer:

- klima – hvordan kan min forening arbejde med klima på en tilgængelig og relevant måde. Spørg gerne Niels efter forslag til oplægsholdere. Det vil være interessant for foreningerne at blive kloge på, hvordan de kan være med til at skabe klimabevidsthed blandt medlemmerne.
- Kontakt fem udvalgte foreninger og spørg dem om hvad de gerne vil høre om på Frivilligakademiet.
- Rekruttering af nye medlemmer/frivillige.

Få nogen til at rammesætte networking, så man ikke kun får snakket med dem man allerede kender. Vigtigt at deltagerne går hjem med nogle værktøjer, som de kan bruge direkte i foreningen.

### **2.4. Drøftelse og beslutning: Sport og Fritidspolitikken #6**

#### Indstilling:

Nina og Sara giver status om indhold og proces for Sport og Fritidspolitikken. Styrelsen drøfter og beslutter, hvilke visioner/strategier/tiltag vi vil arbejde for, at der bliver en del af politikken. Styrelsen beslutter, hvordan ÅUF vil indgå i samarbejdet om realiseringen af tiltagene i politikken.

#### Referat:

Sara orienterede om arbejdet med Sport og Fritidspolitikken indtil nu.

Styrelsen kom med følgende vigtige områder for ÅUF:

- Aktive foreningsfællesskaber
- Faciliteter
- Alle børn og unge skal have mulighed for at deltage i en fritidsaktivitet.

Styrelsen vil gerne holde et medlemsmøde om Sport og Fritidspolitikken, hvor vi klæder interesserede på til at tage del i politikformuleringen og får input til ÅUFs arbejde fra foreningerne. Sara arbejder videre på formatet og tidspunkt.

Det bliver muligt at komme med input for alle borgere på politikens hjemmeside fra kickoffwebinaret og frem til juni.

### **2.5. Drøftelse og beslutning: Handleplan Aarhus mod sexisme**

#### Indstilling:

Styrelsen nedsætter en arbejdsgruppe, der skal komme med et oplæg til proces og tidsplan for ÅUFs arbejdet med initiativerne fra handleplanen om Aarhus mod sexisme på styrelsesmødet i maj.

#### Referat:

Styrelsen nedsatte arbejdsgruppe med Niels, Sara, Nina og Ida.

Sara har startet en side på hjemmesiden med råd og vejledning til, hvor man kan finde hjælp. Den er ikke offentliggjort endnu, men findes her: <https://aauf.dk/skab-trygge-rammer-for-samvaeret-i-din-forening/>. Tanken er at vi kan udbygge siden efterhånden som vi finder ud af, hvilken viden der efterspørges.

Der er møde i den tværgående sexismearbejdsgruppe d. 28.4. Sara forventer at deltage. Styrelsens arbejdsgruppen skal være opmærksom på at koordinere tiltag i ÅUF med de fælles tiltag.

## **2.6. Drøftelse og beslutning: Ny strategi for ÅUFs arbejde #10**

### Indstilling:

Styrelsen nedsætter en arbejdsgruppe, der skal komme med et oplæg til proces og tidsplan for den nye strategi på styrelsesmødet i maj.

### Referat:

Styrelsen nedsatte arbejdsgruppe med: Emil, Rune, Nina og Sara, som laver oplæg til proces og tidsplan til næste møde.

## **3. Økonomi**

### **3.1. Orientering: Budget 2021**

#### Indstilling:

Styrelsen introduceres til budgettet for 2021, med særlig fokus på midlerne afsat til arbejdsprogrammet.

#### Referat:

Sara gav en lyn-intro til ÅUFs økonomi og fortalte derefter om budgettet for 2021.

#### Indtægtssiden:

- Der er alene budgetterer med de indtægter vi ved der er.
- Bundne tilskud: 187.000 til Børne og ungebyrådet og 50.000 til Stem Ungt fra Tuborgfondet.

#### Udgiftssiden:

Der er nogenlunde afsat det samme som sidste år til den almindelige drift og udvikling.

Arbejdsprogrammet: Der er afsat 150.000 kr. til arbejdsprogrammet. Heraf er de 50.000 kr bundet til Stem Ungt kampagnen, da de er doneret fra Tuborgfonden. På baggrund af drøftelsen af punkterne i arbejdsprogrammet under punkt 2.2. laver Emil og jeg et udkast til, hvordan budgettet fordeles mellem de forskellige punkter i arbejdsprogrammet, som styrelsen får til godkendelse på junimødet.

Vi budgetterer med et underskud på 27.203 kr.

## **4. Eventuelt**

### **4.1. Beslutning: Næste møder**

#### Indstilling:

Dato for sommerfesten fastsættes:

3. juli (Sara inviterer sekretariatet)

#### **Kommende datoer:**

Styrelsesmøde d. 6. maj kl. 18.00 hvis fysisk, 18.30 online

Styrelsesmøde d. 7. juni kl. 18.00

#### **Kommende sager:**

fremgår af møde- og handleplanen.